
Лајчак апелује на власти ФБиХ
да смање трошкове

Високи  представник,  Мирослав  Лајчак,  наставио  је  своје
разговоре  са  кључним  представницима  институција  Босне  и
Херцеговине и ентитета састанцима које је данас у Сарајеву
имао  са  предсједницом  ФБиХ,  Борјаном  Кришто,  и  њеним
замјеником,  те  премијером  ФБиХ,  Неџадом  Бранковићем,  и
колегијумима оба дома Парламента ФБиХ.

Лајчак је на свим састанцима нагласио потребу за одлучнијим и
бржим  мјерама  у  рјешавању  изазова  финансијској  стабилности
Федерације  БиХ.  “Поштено  је  рећи  да  нереално  планирање  и
преузимање  обавеза  које  није  финансијски  могуће  испунити
представљају главне разлоге за тренутну финансијску ситуацију
у Федерацији”, рекао је Лајчак. “Смањење трошкова неће бити
једноставно, али се то мора учинити,пошто постојећа ситуација
не штети само најрањивијим категоријама него свим грађанима
Федерације БиХ.”

Говорећи о Закону о јавном систему емитовања у Федерацији БиХ,
Лајчак је изразио своје бојазни око понављаних покушаја да се
Регулаторна  агенција  за  комуникације  изостави  из  процеса
избора  и  именовања  Управног  одбора  ФТВ.  “Вјерујем  да  ће
предложене измјене и допуне Закона на крају бити повучене из
процедуре,  посебно  у  свјетлу  негативног  мишљења  које  је
недавно дала Влада Федерације”, рекао је Лајчак. Наредни корак
треба да будеда власти предложе нове измјене и допуне како би
се осигурала трајна улога РАК-а у овим именовањима, у складу
са захтјевима Европске уније.

https://www.ohr.int/%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%87%d0%b0%d0%ba-%d0%b0%d0%bf%d0%b5%d0%bb%d1%83%d1%98%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b2%d0%bb%d0%b0%d1%81%d1%82%d0%b8-%d1%84%d0%b1%d0%b8%d1%85-%d0%b4%d0%b0-%d1%81%d0%bc%d0%b0%d1%9a%d0%b5/
https://www.ohr.int/%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%87%d0%b0%d0%ba-%d0%b0%d0%bf%d0%b5%d0%bb%d1%83%d1%98%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b2%d0%bb%d0%b0%d1%81%d1%82%d0%b8-%d1%84%d0%b1%d0%b8%d1%85-%d0%b4%d0%b0-%d1%81%d0%bc%d0%b0%d1%9a%d0%b5/


Високи  представник  је  такође  апеловао  на  предсједницу  и
замјенике  предсједнице  Федерације  да  у  процесу  именовања
судија Уставног суда ФБиХ поштују Устав и Закон о ВСТС. Пошто
је  релевантне  уставне  одредбе  наметнуо  високи  представник,
Лајчак је најавио да ће дати тумачење ових измјена и допуна
како  би  појаснио  улоге  одређених  институција  у  избору  и
именовању судија Уставног суда ФБиХ.

Као одговор на понављање спекулацијa које наводе другачије,
високи представник је нагласио да транзиција из OHR-ау ЕУСР ни
на који начин није повезана са питањем његовог насљедника, те
да ће се Савјет за имплементацију мира посветити овом питању
тек кад буду испуњени пет циљева и два услова. “Од власти у
БиХ очекујем да се не баве спекулацијама о будућности OHR-а,
него реформама и обавезама које су од значаја за БиХ. Што се
мене тиче,на позицији високог представника остаћу све док се
не  нађе  замјена,  и  то  у  потпуности  ангажован  и  посвећен
омогућавању  напретка  у  БиХ.  Неће  постојати  никакав
институционални  вакуум”,  изјавио  је  Лајчак.


